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Dato: 08.02.24, kl. 17.30-19.30           Sted: Danehofskolen, Afd. Nyborg Referent: Pernille 

0 Orienteringspunkter (eller 

punkter til evt.)  

- Formanden 

- SKB 

- Elevrådet 

- Lærerne 

- Ledelsen  

Ansvarlig Formanden: 

Henvendelse fra forældre om skærm- og mobilregler. 

Vi gensender vores politik ud til alle forældre. 

 

SKB: 

Karsten vil gerne lave kommunikation til fx FB efter møderne, så vi synliggør vores arbejde i 

skolebestyrelsen 

 

Elevrådet: 

Grøn omstilling – en del af elevrådet var i Bruxelles 

Elevrødderne skal arbejde videre med emnet – hvordan der kommer mere grøn omstilling på skolen? 

 

Lærerne: 

Der har været to lærere på besøg fra Tyskland, hvor vi har haft fire lærere afsted i efteråret. 

Dette er et projekt under Erasmus (midlerne er finansieret gennem ansøgninger til Erasmus). Der skal 

laves et forløb på tværs af os og den tyske skole omkring motivation, herunder motivation fra fritiden og 

til skolen, i forhold til kulturelle forskelle. 

 

Ledelsen:  

Vi har haft endnu et kursus i forhold til i endnu højere grad at blive ordblindevenlig skole – i uge 7 var 

fokus på ”Læse Skrive Teknologier” afholdt af kommunale vejledere.  

 

 



Vi har ansat to nye skolesekretærer – de er begge godt i gang, der har dog været IT-systemer, som har 

udfordret os, men det hele er i gang nu       Christina er ansat på 9 timer og Line på 26 timer. De har 

begge erfaring fra tidligere arbejde som skolesekretærer. 

 

Vores administrative leder har opsagt sin stilling grundet personlige forhold, og vi er i gang med at 

drøfte, hvilke kompetencer vi mangler i ledelsen, og dermed hvilket stillingsopslag vi udarbejder, og 

hvornår vi opslår. 

 

1 SFO generelt + åbningstider + 

sommerferie/fælles pasning på. 

Ida deltager. 

Ida Ida, som har ledelsesansvaret for SFO på Danehofskolen deltager i dette punkt. 

SFO generelt: 

Ida fortæller, at vi har et samlet elevtal i SFO på 255 børn. Vi er den største SFO i kommunen (andel af 

børn). 

Udover dette fortæller om et Kompetenceforløb i 2023 med fire områder, som er i igangsat i hele 

kommunen på det fritidspædagogiske område: 

- Fritidspædagogiske fællesskaber 

- Fri tid og medbestemmelse 

- Trivselsarbejdet i fritidspædagogikken 

- Fritidspædagogisk samarbejde 

Faste børnemøder er ét eksempel på at arbejde med demokratisk deltagelse i SFO 

Trivselsarbejdet – handler om at arbejde på tværs i mellem skole og SFO, så indsatser fortsætter i SFO. 

Der er et helhedssyn på børnene. 

Samarbejdet mellem lærere og pædagoger – et tværfagligt samarbejde. Hvordan bruger vi hinandens 

kompetencer bedst muligt. 

Også et fokus på forældresamarbejdet med hele forældregruppen – en prøvehandling er bl.a. ”forældre-

kaffe” fortsættes på begge matrikler. 



Der er et forstærket fokus på pædagogik i aktiviteterne i SFO.  

Og de pædagogiske aktiviteter forholdes skolens tre værdier, så værdierne operationaliseres. 

 

Åbningstider og sampasning i sommerferien: 

Skole og dagtilbudsudvalget har på baggrund af ønske fra skolerne ændret styrelsesvedtægten for SFO, 

så vi på de enkelte skoler får større frihed til at ændre åbningstiderne og mulighed for sampasning i 

ferierne.  

Danehofskolen har fx ”Sommer SFO” med Birkhoved, hvor vi på skift har åbent i sommerferien. 

Hvorfor reduceret åbningstid 

• Flytte personaleressourcer fra ydretid til tidspunkter, hvor der er flest børn – herved kan vi bedre 

arbejde med kvalitet i SFO, som er et politisk ønske – og naturligvis også vores ønske. 

• Data indsamling viser på tilfældigt udvalgte 4 uger, at behovet for pasning i ydertiden om 

eftermiddagen er meget lavt. 

Fælles tilgang 

Folkeskolerne i Nyborg kommune er enige om, at vi fremadrettet fortsat skal have ens åbningstider,  – vi 

vil gerne ændre tiderne tid 

• Mandag til torsdag  

06 – 08 

13 – 16.30 

• Fredag 

06 – 08 

13 – 16 

Sammenligning 



Nyborg har færre lukkedage end de øvrige kommuner – og en forældrebetaling på 1684 kr., hvor andre 

fynske kommuner har forældrebetaling mellem 1528-2451 kr. 

 

Skolebestyrelsen imødekommer og bakker op om forslaget. 

Der kommer fælles information ud til forældrene, som koordineres på tværs af SFO´erne i kommunen. 

2 Forretningsorden for 

skolebestyrelsen. Drøftelse og 

vedtagelse. Forslag medsendt 

dagsorden 

Søren Forretningsordenen godkendes med nedenstående punkter til ændring: 

 

Sammensætning af forældrerepræsentanter i ansættelsesudvalg skal ændres fra formandskabet til 

repræsentanter. 

Vedtaget, når de nævnte rettelser har fundet sted og klar til underskrift. Skal ske inden næste møde 

 

Vi drøftede generelt, hvordan vi kan kvalificerer forældrerepræsentanternes deltagelsesmuligheder i 

samtalen. Evt. ved udarbejdelse af spørgsmål, som udarbejdes i SKB, alt efter hvilken ansættelse det 

omhandler. 

 

3 Budget 2024 – Oplæg, drøftelse 

og godkendelse 

Ledelsen Regnskab for 2023 er opgjort med + 533.000 kr. hvor 145.000 kr. er reserveret til Modtageklassen (som 

overflyttes til Birkhoved til august, hvor beløbet medfølger). 

 

Budget 2024 er tæt på at være på plads – det sættes på til drøftelse og godkendelse på mødet i marts 

(der er ikke en officiel dato fra forvaltningen omkring godkendelse).  

 

Opmærksomheder i forhold til at fastlægge budgettet for 2024: 

- Balance mellem budgettilførsel og forbrug skole / SFO 

- Forbrug på digitale og analoge læringsmidler - vi skal genforhandle omkring digitale 

læringsmidler/platforme her i foråret til kommende skoleår. Vi ønsker at forbruget på dette 

område nedsættes. 

- Overenskomst og lønstigninger / afsat i budgettet til 3-4 % i stigning 

- Vikarer -  et stort fokus på at holde udgifterne nede. 



4 Skolerejse/lejrskole 4. klasse - 

oplæg drøftelse og godkendelse 

Ledelsen Forslag om, at lejrskolen i 4 klasse får forældredrevet overnatning. Vi drøfter at udbrede muligheden til 

alle årgange, sådan at forældre kan arrangere en forældredrevet overnatningstur. Skolen flytter 

medarbejdere i undervisningstiden med på begge dage. Efter undervisningstiden har forældrene 

ansvaret. Der er gode erfaringer på skolen med denne form. 

 

Konkret forslag om rammen for en forældredrevet overnatningstur: 

Spejderhytten i Kogsbølle, som skolen betaler. 

Andre steder kan også bruges, men der er altid denne mulighed.  

Der udarbejdes en info-liste med telefonnumre + adresse m.m. og andre praktiske oplysninger, så 

opgaven er let at gå til. 

 

Vi nedsætter en arbejdsgruppe til at lave en beskrivelse. 

Der mangler en del på mødet i dag, så Søren sender ud til SKB omkring deltagelse i arbejdsgruppen. 

 

 

Vi drøfter også, hvilen forventning vi som skole kan have til kontaktforældrene. 

Fasestrukturen understøtter positivt, at der kan ske noget, og forældrene kan forberedes 

Vi drøfter desuden, at SKB vil kunne få en bedre kontakt til forældregruppen / mere inddragelse af 

forældre gennem samarbejdet med kontaktforældrene, fx ved afholdelse af 1-2 møder i et skoleår.  

Dette arbejder vi videre med i forhold til teamet omkring forældresamarbejdet. 

 

5 Smartwatches drøftelse og evt. 

godkendelse 

Ledelsen Smartwatchs, der ringer og får beskeder er et problem i undervisningen. 

Lise Lotte fortæller, at det fylder i undervisningen, hvor fx der ringes til eleverne fra forældrene. 

 

Smartwatchs sidestilles med mobiler. 

 

Vi har et samarbejde med SSP, som laver oplæg til forældre + elever på forældremøderne om skærm, 

sociale medier m.m.. 

Et godt forældresamarbejde kan også spille positivt ind i dette, når noget bliver svært på de sociale 

medier. 

 



Vi sætter det til drøftelse på: 

- Elevrådet drøfter det 

- Lærermøde drøfter det (evaluerer, hvordan det går med den nuværende politik) 

 

Vi tager det op som generel skærmpolitik på skolen på det næste SKB-møde med god tid til drøftelse i 

forhold anbefalingerne fra regeringen. 

 

6 Elevrådet   Elevrådet skal drøfte ChatGPT næste gang, hvordan skal/kan vi bruge det i undervisningen? 

 

Nævner affaldssortering hos eleverne – hvor er det blevet af? Vi skal have fulgt op på dette? Pernille K 

følger op på dette. 

 

7 Emner til næste 

skolebestyrelsesmøder 

 Temadrøftelse af, hvad vi gerne vil arbejde med som bestyrelse 

 

Kommende møder, både tema + mere konkret punkter: 

- Forældresamarbejdet – fokuspunkter over de næste tre år 

- Forældre tilfredshedsundersøgelse 

- Nyt udspil fra regeringen 

- Godkendelse af budget 2024 

- Snus m.m. på skolen  

- Ansvar for skolens inventar 

- Skolerejser 8. klasse (input fra lærerne i fase 2) 

8 Evt.  Ingen punkter 

9 Orientering om personale 

(punkt uden elevrådet) 

  

 


